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 Co se dělo, co se děje * Novinky v odpadech    
 

Z pod Hůry – nepravidelný občasník Obce Čistá u Horek. Náměty a připomínky 

možno předat v kanceláři obecního úřadu, kontaktní e-mail: ou.cista@iol.cz. 

Redakce: Ladislav Jiřička. Tiskne se svépomocí na OÚ Čistá u Horek.  
 

Vážení spoluobčané, 
                                     máme za sebou první dva měsíce školního vyučování, nastal 
nefalšovaný podzim s mlhami po ránu, větrným počasím, ale i slunnými odpoledni. Vše 
se pomalu připravuje na zimní klidnější období roku. Za námi jsou parlamentní volby a 
všichni sledujeme, jak dopadnou povolební vyjednávání o vládě a o směřování naší 
země. Do toho se promítá zdravotní handicap pana prezidenta a rostoucí čísla 
nakažených v další covidové vlně…….  
Proběhlo seniorské posezení, zájezd do divadla F.X. Šaldy v Liberci. V Čisté se také 
běhalo, k obloze létali draci a v lesích lovečtí psi absolvovali barvářské zkoušky. Začalo 
pravidelné cvičení žen, ve škole se cvičí Tai Chi a probíhají lekce jógy. Prostě, pořád se 
něco děje….. 
Bohužel situace kolem pandemie není dobrá a restrikce patrně opět zmrazí většinu 
akcí, které by v tomto období měly tradičně proběhnout. Moc nás to mrzí, ale taková 
je realita….. 
Zda a za jakých podmínek nějaká obecní akce proběhne, se bude rozhodovat až dost 
na poslední chvíli. Proto sledujte informační kanály obce, kde o všem informujeme. 
Budeme se také snažit najít opět nějaké alternativy, aby se život na vesnici 
nezastavil….                   Váš starosta 
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Co se dělo, co se děje 
 

 

Máme za sebou podzimní sběrové 

akce. Je třeba chválit, ale i 

vytýkat. Pochvalu si zaslouží 

všichni, kdo uvědoměle třídí 

odpad a kontejner na objemný 

odpad využívají opravdu 

k odkládání starého a 

poškozeného nábytku, matrací a 

podobných věcí. Stejně tak 

chválím všechny, kdo 

odevzdávají zbytky barev a 

chemikálií do nebezpečného odpadu, kam patří a tyto nekončí v popelnicích. 

Obrovská pochvala pak všem, kdo posílají nepotřebné oblečení a vybavení 

domácnosti přes naše sbírky pro Diakonii Broumov. Tyto věci jsou 

neocenitelnou pomocí potřebným nejen u nás, ale všude po světě, kde 

Diakonie vyvíjí své aktivity.     Naopak trochu usměrnit je třeba k likvidaci 

starých léků a léčiv. Sice patří do nebezpečného odpadu, ale tady za ně Obec 

platí. Pokud se tedy potřebujete „zbavit“ prošlých a nepotřebných léků, 

odevzdejte je v jakékoli lékárně. Je to zdarma a oni tento odpad umí nejlépe 

zlikvidovat. Nám všem to pak ušetří nějaké peníze…… A poslední povzdech 

je směrem ke sběru papíru. Přestože škola i Obec avizovaly, jaký papír je 

možné odevzdávat, objevovaly se v balíčcích nerozbalené katalogy 

v plastovém obalu, kartonový papír z krabic nebo lepenka. To pak celý balík 

znehodnotilo a takovýto papír skončil v modrých nádobách Severočeských 

komunálních služeb, protože kapacity na třídění škola ani Obec nemá. 

Někteří spoluobčané pak byli ještě dotčeni, když byli na tuto skutečnost 

upozorněni……. I tak bylo ale odevzdáno do sběrny 370 kg papíru a výtěžek 

z tohoto sběru poputuje na odměny dětem za sběry. 

                

V rámci odpadové akce probíhal i sběr železného 

šrotu. Organizačně jej vždy zajišťují čistečtí hasiči. 

Promítla se do něj však nově změna předpisů a za 

původce odpadu je nyní považována Obec. Toto bude 

mít dopad i na soukromé osoby. Výkupny totiž 

nebudou nadále od fyzických osob (lidí) vykupovat 

železo, které má charakter autovraku, strojních součástí, dopravního značení 



nebo městského mobiliáře. Možná jste už zaznamenali, že sběrny jsou pod 

kamerovým dohledem. Není to jen kvůli zlodějům, ale kvůli sledování 

tohoto odpadu. Sběrna shora popsaný odpad od soukromé osoby může 

převzít, ale nebude za něj platit. V praxi to znamená, že občan (pokud není 

podnikající osobou s IČO), bude moci zpeněžit pouze opravdový kovový 

odpad, tj. zbytky kovových materiálů, čisté konzervy a kovové obaly apod. 

Sběrny naopak nevykoupí části motorů nebo karosérií, dopravní značky, 

lavičky, ale i části zemědělských strojů a náčiní. O této změně se moc 

nemluví, ale v dohledné době také nastane. 

                

Obec měla letos v plánu 

očistu a nátěr střechy na 

obřadní síni. Protože byl ale 

rok hodně vlhký a zeleň se 

opravdu „urodila“, pracovali 

zaměstnanci obce a 

brigádníci hlavně na pokosu 

a úklidu trávy z obecních 

pozemků a na jiné činnosti 

moc nezbýval čas. Využili 

jsme proto nabídky pomoci 

od mladých křesťanů, jejichž 

setkání probíhalo v novopackém sboru Jednoty bratrské. Čtyři mladí lidé 

nám tak v sobotu  25. září očistili a natřeli střechu obřadní síně. Obec zajistila 

pouze jejich dopravu, stravu a dodala pomůcky a barvu. Moc děkujeme 

pastoru Bohdanu Čančíkovi a Vladimíru Suchánkovi za zprostředkování této 

pomoci. 

                

V sobotu 2. října ožil střed vesnice další sportovní akcí. Konal se druhý 

ročník běhu okolím naší obce s názvem Čistecký trail. Zúčastnilo se jej 

padesát běžců především odjinud, i když Čistá měla v poli startujících své 

dva zástupce. Akci pořádal spolek 4Motion ve spolupráci s dobrovolnými 

hasiči za podpory Obce Čistá u Horek, Lesů České republiky a firmy 

Suchánek&Walraven s.r.o.. Jeden z běžců se sice zranil, ale jinak šlo o dost 

podařenou akci, kdy se už pomalu připravuje další ročník v roce 2022. 

 



V tomto období měla dost napilno 

naše hasičská jednotka. Nejprve 

v závěru srpna vyhlásila EPS 

v továrně Suchánek & Walraven 

s.r.o. požární poplach. Ten pak byl 

odvolán, protože nehořelo, pouze 

stoupla teplota v jedné technické 

místnosti a systém to vyhodnotil 

jako požár.                                             

V pátek 1. října pak siréna houkala 

opět. Tentokrát šlo o taktické 

cvičení zaměřené na evakuaci školy a přípravu zásobování požární vodou 

pro případ požáru. Naopak ostrý výjezd byl 21. října, kdy poryvy větru 

otrhaly část střechy na obecním úřadě. Plechová krytina létala až na silnici 

a na autobusovou zastávku. Naši hasiči zabezpečili dopravu a po příjezdu 

žebříku z HZS Semily pomáhali s provizorním uchycením volných šablon 

na střeše.  

Novinky v odpadech 
 

Už v minulém zpravodaji jsme avizovali blížící se změny. Tyto informace jsou takovým 

pokračováním…… 
 

V závěru letošního roku bude zastupitelstvo projednávat novelizaci dvou 

odpadových vyhlášek. Jedna se týká systému a v podstatě půjde o 

kosmetické úpravy. Druhá se týká poplatku. Ten ale dozná drobné změny, 

kdy se do něj promítne nájemné za popelnici. Mění se dále předpisy, na které 

se vyhláška odvolává, proto je nutná novelizace. Obě vyhlášky vstoupí 

v platnost od 1.1.2022. 

První tři měsíce příštího roku budou komunální služby (vývoz odpadu) ještě 

zajišťovat Severočeské komunální služby s.r.o. Vývoz popelnic bude 

probíhat v týdenním cyklu. 

V měsíci březnu budou domácnosti vyzvány k uzavření nových smluv 

s Obcí. Na základě této smlouvy obdrží každá domácnost plastovou nádobu 

120 l. Tato nádoba bude opatřena čipem a výsyp nádob (resp. váha 

odvezeného odpadu z každé nádoby) bude sledován prostřednictvím 

elektronické aplikace. Jiné popelnice (neoznačené nálepkou EKO a 

neočipované) nebudou vyváženy!  

Podrobnosti k výměně nádob, způsob odběru a podepisování smluv 

budou ještě postupně upřesněny, pracuje se na tom. 


